



Hippopotame pygmée

Pygmy hippopotamus

RÉPARTITION / DISTRIBUTION



CONSERVATION



La disparition de l'hippopotame pygmée est liée à la dégradation de son habitat et à la chasse. Seulement quelques milliers d'individus seraient dénombrés.

The disappearance of the pygmy hippopotamus is linked to the erosion of its habitat and to hunting. It is estimated that only a few thousand now remain in the wild.

Programme d'Élevage Européen



European Endangered Species Programme

CLASSIFICATION

Classe : Mammifères
Ordre : Artiodactyles
Famille : Hippopotamidés

Class: Mammals
Order: Artiodactyls
Family: hippopotamidae

Choeropsis liberiensis

DESCRIPTION / VITAL STATISTICS

Longueur : 1,5 à 1,7 m
Poids : 160 à 270 kg

Length: 59-66 inches
Weight: 350-595 lbs

REPRODUCTION

Gestation : 6 à 7 mois
Portée : 1 petit (5 kg)

Gestation period: 6-7 months
Offspring: One calf weighing approximately 11 lbs.

LONGÉVITÉ / LIFE EXPECTANCY

35 à 40 ans

35-40 years

PARTICULARITÉS / CHARACTERISTICS

A la différence de son cousin amphibie, quinze fois plus gros, que l'on trouve dans la savane, l'hippopotame pygmée vit en forêt. L'hippopotame est un herbivore doté de très grosses incisives lui permettant d'extraire les racines dont il est friand. L'accouplement et la mise bas ont lieu aussi bien sur terre que dans l'eau.

Unlike its amphibian cousin, fifteen times larger and found on the savannah, the pygmy hippopotamus lives in the forest. The pygmy hippopotamus is an herbivore endowed with very large incisors allowing it to pull out the roots that it is so fond of eating. Mating and farrowing take place both on land and in the water.

HABITAT

Forêt tropicale



Tropical forests

ALIMENTATION /

DIET

Végétaux et fruits



Fruit and plants